



ဆွစ်ဇာလန်နိုင်ငံဆိုင်ရာ အချက်အလက်များ



ဆွစ်ဇာလန်နိုင်ငံဆိုင်ရာအချက်အလက်များ

၁။ ဆွစ်ဇာလန်နိုင်ငံ၏တရားဝင်အမည်မှာ ဆွစ်ကွန်ဖက်ဒရေးရှင်းဖြစ်ပြီး ကန်တုန် ခေါ်ပြည်နယ်ပေါင်း (၂၆)ခုဖြင့်ဖွဲ့စည်းထားသည့် ဖက်ဒရယ်နိုင်ငံတစ်ခုဖြစ်သည်။ တောင်ပိုင်းတွင် အီတလီ၊ အနောက်ပိုင်းတွင် ပြင်သစ်၊ မြောက်ပိုင်းတွင်ဂျာမနီ၊ အရှေ့ဘက်တွင် ဩစတြီးယား၊ လက်ချင်စတိန်းစသည့် နိုင်ငံများနှင့်နယ်နိမိတ်ချင်းထိစပ် လျက်ရှိသည့် ကုန်းတွင်းပိတ်နိုင်ငံတစ်ခုဖြစ်သည်။ ဆွစ်ဇာလန်နိုင်ငံမှာ စက်ဝိုင်းခြမ်း ပုံသဏ္ဍာန်ရှိပြီး တိုင်းပြည်၏ ၃ ပုံ ၂ ပုံမှာ အဲ့လပ်တောင်တန်းဒေသဖြစ်သည်။ ကျန် ၃ ပုံ ၁ ပုံမှာ မြေဩဇာကောင်းမွန်သော မြေနိမ့်လွင်ပြင်များဖြစ်သည်။ ထိုလွင်ပြင်များသည် ကွန်စတန်နှင့် ဂျီနီဗားရေအိုင်ကြီးနှစ်ခုအကြားတွင် တည်ရှိသည်။ အဓိကမြစ်ကြီး များမှာ ရုန်းမြစ်၊ အားမြစ်၊ ရိုင်းမြစ်၊ တီချီးနီမြစ်တို့ ဖြစ်ပါသည်။ ရာသီဥတုမှာ နေရာကို လိုက်၍ ကွဲပြားခြားနားလေရာ မြင့်သောဒေသများ၌ နှစ်ပတ်လည် ဆီးနှင်းတို့ဖြင့် ဖုံးအုပ်လျက်ရှိ၍နက်ရှိုင်းရာ တောင်ကြားများ၌ကား ပူနွေးသည်။ နိုင်ငံအကျယ်အဝန်းမှာ ၄၁,၂၈၅ စတုရန်းကီလိုမီတာဖြစ်ပြီး ကမ္ဘာ့ ၁၃၂ နိုင်ငံမြောက်အကျယ်ဝန်းဆုံး နိုင်ငံဖြစ်သည်။



### သမိုင်းကြောင်း

၂။ လွန်ခဲ့သော နှစ်ပေါင်း ၁၅၀,၀၀၀ ခန့်က လူသားကျောက်ဖြစ်ရုပ်ကြွင်းများကို ဆွစ်ဇာလန်နိုင်ငံတွင်တွေ့ရှိရသည်။ ဆွစ်ဇာလန်နိုင်ငံ၏အစောဆုံးလူသားများအခြေချနေထိုင်ခဲ့သည့် လယ်ယာခြံများကို Gächlingen အနီးတွင်တွေ့ရှိရပြီး လွန်ခဲ့သော ၅,၃၀၀ ဘီစီခန့်ကဟုခန့်မှန်းရသည်။ ၄၅၀ ဘီစီခန့်တွင် သံခေတ်ယဉ်ကျေးမှုထွန်းကားခဲ့ကြောင်းသမိုင်းအထောက်အထားများအရ သိရှိရသည်။ အဆိုပါခေတ်တွင် ဂရိနှင့် Etruscan (ယနေ့အီတလီ) ယဉ်ကျေးမှုများ၏လွှမ်းမိုးမှုကိုခံခဲ့ရသည်ဟု ယူဆရသည်။ နောက်ပိုင်းတွင် ရောမအင်ပါယာဘုရင်ဂျူးလီးယက်ဆီဇာ၏လက်အောက်သို့ ရောက်ရှိခဲ့သည်။

၃။ အလယ်ခေတ် ၅ ရာစုအစပိုင်းတွင် ဘာဂန်ဒီဘုရင့်နိုင်ငံ၏နယ်မြေအဖြစ် ရောက်ရှိ ခဲ့ပြီး ၆ ရာစုတွင် Frankish အင်ပါယာ (ပြင်သစ်) လက်အောက်ခံနယ်မြေအဖြစ်သို့ ကျရောက်ခဲ့ပြန်သည်။ ၁၃၅၃ ခုနှစ်တွင် နယ်မြေ(၈)ခု စုပေါင်းပြီး Old Swiss Confederacy ခေါ် ယနေ့ခေတ် ဆွစ်ဇာလန်နိုင်ငံ၏ မူလနိုင်ငံအဖြစ် ပေါ်ပေါက်လာခဲ့ သည်။

၄။ ၁၇၉၈ ခုနှစ်၊ ပြင်သစ်တော်လှန်ရေးအပြီးတွင် ပြင်သစ်တို့သည် ဆွစ်ဇာလန် အားထိန်းချုပ်ခဲ့ပြီး ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေတစ်ရပ်ပြဋ္ဌာန်းပေးခဲ့သည်။ ထိုကာလတွင် ဆွစ်ဇာလန်သည် ပြင်သစ်ဩဇာခံနိုင်ငံတစ်နိုင်ငံအဖြစ်သို့ ကျရောက်ခဲ့သည်။ ၁၈၁၅ ဗီယင်နာကွန်ဂရက်၏သဘောတူညီချက်အရ ဆွစ်ဇာလန်သည် အချုပ်အခြာအာဏာပိုင် နိုင်ငံတစ်ခုဖြစ်လာခဲ့ပြီး ဘက်မလိုက်မူဝါဒကို စတင်ကျင့်သုံးခဲ့သည်။

၅။ ပထမကမ္ဘာစစ်ကြီးအတွင်းတွင် ဆွစ်ဇာလန်သည် ကြားနေနိုင်ငံအဖြစ် ကျင့်သုံး ခဲ့ပြီး စစ်ကြီးအပြီး ၁၉၂၀ ပြည့်နှစ်တွင် နိုင်ငံပေါင်းချုပ်အသင်းကြီးသို့ ဝင်ရောက်ခဲ့ကာ နိုင်ငံပေါင်းချုပ်အသင်းကြီး၏ဌာနချုပ်အား ဂျီနီဗာမြို့တွင်အခြေစိုက်ခဲ့သည်။

၆။ ဒုတိယကမ္ဘာစစ်ကြီးဖြစ်ပွားလာခဲ့ချိန်တွင်လည်း ကြားနေနိုင်ငံအဖြစ် ဆက်လက် ရပ်တည်ခဲ့ပြီး ဂျာမနီတို့အနေဖြင့်လည်း ၎င်းတို့၏ထိုးစစ်စီမံချက်များတွင် ဆွစ်ဇာလန် အား ထည့်သွင်းခဲ့ခြင်းမရှိဘဲ တိုက်ခိုက်မှုအား ရှောင်ကြဉ်ခဲ့သည်။ စစ်အတွင်း ကြားနေမှု ဝါဒကြောင့် မဟာမိတ်နှင့် ဝင်ရိုးတန်းနှစ်ဘက်လုံးမှ ဆွစ်ဇာလန်အား စီးပွားရေးအရ ပိတ်ဆို့မှုများဆောင်ရွက်ခဲ့သည်။ စစ်အေးကာလအတွင်း ဆွစ်ဇာလန်သည် အနုမြူဗုံး ထုတ်လုပ်ရန်ကြံစည်ခဲ့ပြီး ၁၉၈၈ ခုနှစ်တွင် ဆွစ်ဇာလန်နိုင်ငံ Paul Scherrer Institute မှ

နူထရွန်ဓာတ်ခွဲသည့် နည်းပညာကိုတွေ့ရှိခဲ့သည်။ ထိုနှစ်တွင်ပင် ဆွစ်ဇာလန်သည် ၎င်းတို့၏ အနုမြူပုံးစီမံကိန်းအား စွန့်လွှတ်ခဲ့သည်။

၇။ ဆွစ်ဇာလန်သည် အမျိုးသမီးများ မဲပေးခွင့်အား ဥရောပတွင်နောက်ဆုံးမှ ခွင့်ပြု ခဲ့သည့်နိုင်ငံတစ်နိုင်ငံဖြစ်သည်။ အချို့သောပြည်နယ်များတွင် ၁၉၅၉ ခုနှစ်ကတည်းက ခွင့်ပြုခဲ့သော်လည်း ဖက်ဒရယ်အဆင့်တွင် ၁၉၇၁ ခုနှစ်မှသာ စတင်မဲပေးခွင့်ပြုခဲ့ သည်။

**အစိုးရနှင့်နိုင်ငံရေး**

၈။ ၁၈၄၈ ခုနှစ်တွင် ပြဋ္ဌာန်းခဲ့သည့်ဖက်ဒရယ်အခြေခံဥပဒေသည် ယနေ့ခေတ် ဆွစ်ဖက်ဒရေးရှင်း၏ နိုင်ငံရေးအခြေခံအုတ်မြစ်ပင်ဖြစ်သည်။ ၁၉၉၉ ခုနှစ်တွင် လက်ရှိ ဖက်ဒရယ်ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံသစ်ကို အတည်ပြုခဲ့ပြီး အခြေခံဥပဒေအရ အဓိကမဏ္ဍိုင် ကြီး (၃)ရပ်အနေဖြင့် ဥပဒေပြုရေးပိုင်းတွင် လွှတ်တော်(၂)ရပ်၊ အုပ်ချုပ်ရေးပိုင်းတွင် ဖက်ဒရယ်ကောင်စီနှင့် တရားစီရင်ရေးတွင် ဖက်ဒရယ်တရားရုံးချုပ်တို့ပါဝင်သည်။

၉။ ဆွစ်ဇာလန်နိုင်ငံသည် ဖက်ဒရယ်စနစ်အား ၁၈၄၈ ခုနှစ်တွင် စတင်ကျင့်သုံး ခဲ့ပြီး Confederation ဟုခေါ်သည့် ဗဟိုအစိုးရနယ်မြေများနှင့် Canton ဟုခေါ်သည့် ပြည်နယ်များဟူ၍ (၂) ပိုင်းခွဲခြားထားသည်။ Canton ပေါင်း(၂၆)ခုဖြင့် ဆွစ်ကွန် ဖက်ဒရေးရှင်းအား ပေါင်းစည်းဖွဲ့စည်းထားသည်။ အဓိကမဏ္ဍိုင် (၃)ရပ်အနေဖြင့် ဥပဒေပြုရေးတွင် လွှတ်တော် (၂)ရပ်ပါဝင်သည့် Federal Assembly၊ အုပ်ချုပ်ရေး ပိုင်းတွင် Federal Council နှင့် တရားစီရင်ရေးတွင် Federal Court တို့ဖြင့် ဖွဲ့စည်း ထားသည်။ ဗဟိုအစိုးရအနေဖြင့် Canton များမှ ဆောင်ရွက်နိုင်စွမ်းမရှိသည့်ကိစ္စရပ် များကိုသာဆောင်ရွက်ပေးသည်။ Confederation ခေါ် ဗဟိုအစိုးရအနေဖြင့် နိုင်ငံ

ခြားရေး၊ ကာကွယ်ရေး၊ အခွန်နှင့်ငွေကြေး၊ အမျိုးသားအဆင့်ဥပဒေများ စသည့်ကိစ္စရပ်ကြီး (၄) ခုကိုသာ တာဝန်ယူဆောင်ရွက်ပြီး Cantonများ အနေဖြင့် ဘဏ္ဍာငွေရသုံးကိစ္စရပ်များ၊ နိုင်ငံရေးစနစ်နှင့် အခွန်ကောက်ခံခြင်းကိစ္စရပ်များအား လွတ်လပ်စွာ ဆောင်ရွက်သည်။ Canton တစ်ခုချင်းစီတွင် သီးခြားလွှတ်တော်၊ သီးခြားဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေ၊ သီးခြားအစိုးရနှင့် တရားလွှတ်တော်များရှိကြသည်။ Canton အစိုးရအဖွဲ့များအား သက်ဆိုင်ရာပြည်နယ်လူထုမှ နိုင်သူအကုန်ယူ (Fast Past to Post) စနစ်ဖြင့် ရွေးကောက်တင်မြှောက်သည်။ ဆွစ်ဇာလန်ဖက်ဒရယ်စနစ်၏ အောက်ဆုံးအလွှာအစုအဖွဲ့မှာ Commune ဟုခေါ်သည့်ခရိုင်ငယ်များဖြစ်သည်။ နိုင်ငံတစ်ဝှမ်းတွင် Commune ပေါင်း ၂,၃၀၀ ရှိပြီး communal assembly ဟုခေါ်သည့် လွှတ်တော်ငယ်များရှိကြသည်။ Commune ရှိ ပြည်သူလူထုများအနေဖြင့် Commune အုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့ကို ကိုယ်တိုင်ရွေးချယ်ပြီး အုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့သည် ဗဟိုအစိုးရနှင့် သက်ဆိုင်ရာ Canton အစိုးရများ၏မူဝါဒများအား အကောင်အထည်ဖော်သည်။ Commune အုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့များသည် ပညာရေးနှင့် လူမှုဖူလုံရေး၊ လမ်းပန်းဆက်သွယ်ရေး၊ စွမ်းအင်ဆိုင်ရာ၊ ဒေသဆိုင်ရာစီမံကိန်းနှင့် အခွန်ကိစ္စရပ်များအား တာဝန်ယူဆောင်ရွက်သည်။

၁၀။ ဆွစ်ဇာလန်နိုင်ငံသည် လွှတ်တော် (၂) ရပ်စနစ်အားကျင့်သုံးပြီး အထက်လွှတ်တော်သည် Council of States ဖြစ်ပြီး ကိုယ်စားလှယ် (၄၆) ဦးဖြင့်ဖွဲ့စည်းထားသည်။ အောက်လွှတ်တော်သည် National Council ဖြစ်ပြီး ကိုယ်စားလှယ် (၂၀၀) ဦးဖြင့် ဖွဲ့စည်းထားကာ အချိုးကျကိုယ်စားပြုစနစ်ဖြင့် ရွေးကောက်တင်မြှောက်သည်။ လွှတ်တော် (၂)ရပ်လုံး၏ သက်တမ်းမှာ (၄) နှစ်ဖြစ်သည်။

၁၁။ ဆွစ်ဇာလန်နိုင်ငံ၏နိုင်ငံရေးစနစ်သည် semi-direct democracy ခေါ် အစိုးရသည် စီမံခန့်ခွဲရေးကိစ္စရပ်များကို တာဝန်ယူပြီး ပြည်သူမှအစိုးရအား ဆန္ဒခံယူပွဲများ၊

လူထုလုပ်ရှားမှုများဖြင့် ပြန်လည်ထိန်းကျောင်းသည့်စနစ်ဖြစ်သည်။ လက်ရှိဆွစ်ကွန်ဖက်ဒရေးရှင်း၏သမ္မတမှာ Ueli Maurer ဖြစ်ပြီး ၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ ဇန်နဝါရီလတွင်စတင်တာဝန်ထမ်းဆောင်ခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။



သမ္မတ Ueli Maurer

**စီးပွားရေး**

၁၂။ ဆွစ်ဇာလန်နိုင်ငံတွင် အလှအပအသုံးအဆောင်ပစ္စည်းများစွာထွက်ရှိ၍ နာရီအမျိုးမျိုး၊ နာရီနှင့်သက်ဆိုင်သောပစ္စည်း၊ ဓာတ်စက်၊ ခြေချင်း၊ လက်ကောက်များမှစ၍ နို့ဆီ၊ ဒိန်ခဲ၊ ချောကလက်စသော စားစရာများကို လုပ်ကိုင်ရောင်းချပါသည်။ ဘဏ်လုပ်ငန်းသည် ဆွစ်ဇာလန်နိုင်ငံ၏အဓိကကျသော စီးပွားရေးလုပ်ငန်းဖြစ်ပြီး ကမ္ဘာ့ငွေကြေး အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၆.၅ ထရီလီယံအား ဆွစ်ဘဏ်များမှချုပ်ကိုင်ထားသည်။

၁၃။ ဆွစ်ဇာလန်နိုင်ငံသည် လူတစ်ဦးချင်း ပျမ်းမျှနှစ်စဉ်ဝင်ငွေ အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၆၉,၈၃၈ ရှိသဖြင့် တစ်ဦးချင်းဝင်ငွေဖြင့်တွက်လျှင် ကမ္ဘာပေါ်ရှိ အချမ်းသာဆုံးနိုင်ငံ များတွင် ပါဝင်ပါသည်။ ၂၀၁၀ ခုနှစ် စာရင်းအရ ဆွစ်ဇာလန်သည် လူတစ်ဦးချင်း ချမ်းသာကြွယ်ဝမှု အများဆုံးသောနိုင်ငံဖြစ်ပြီး တစ်ဦးလျှင် အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၃၇၂, ၆၉၂ မျှ ချမ်းသာပါသည်။

**ဘာသာစကားနှင့် ဘာသာရေး**

၁၄။ ဆွစ်ဇာလန်နိုင်ငံတွင် အဓိကဘာသာစကား ၄ မျိုးရှိပါသည်။ ဂျာမန်ဘာသာ စကားကို သုံးစွဲသူ ၆၂.၈ ရာခိုင်နှုန်း၊ ပြင်သစ်ဘာသာစကားအား ၂၂.၉ ရာခိုင်နှုန်းနှင့် အီတလီဘာသာစကားအား ၈.၂ ရာခိုင်နှုန်း သုံးစွဲကြပြီး ရိုမန်ရှ်ဘာသာစကားကို ၀.၅ ရာခိုင်နှုန်းသာ အသုံးပြုပါသည်။ ထို့ကြောင့် ဆွစ်ဇာလန်နိုင်ငံသည် တူညီသောဘာသာ စကားနှင့် လူမျိုးတို့ကို စုစည်းထားသောနိုင်ငံမျိုးမဟုတ်ဘဲ တူညီသောသမိုင်းနောက်ခံ၊ အများလက်ခံသောအယူအဆ(ဖက်ဒရယ်စနစ်၊ တိုက်ရိုက်ဒီမိုကရေစီစနစ်နှင့် ဘက်မ လိုက်ခြင်း) နှင့် အယ်လ်ပ်တောင်တန်း သွေးချင်းစိတ်ဓာတ်တို့အပေါ်တွင် အခြေခံ၍ တည်ထောင်ထားသောနိုင်ငံ ဖြစ်သည်။ ခရစ်ယာန်ဘာသာကို အများဆုံး သက်ဝင်ယုံ ကြည်ကြပြီး မူဆလင်ဘာသာ၊ ဟိန္ဒူဘာသာ၊ ဗုဒ္ဓဘာသာနှင့် ရဟူဒီဘာသာတို့ကိုလည်း ကိုးကွယ်ယုံကြည်ကြပါသည်။



မြန်မာနိုင်ငံနှင့်ဆွစ်ဇာလန်နိုင်ငံဆက်ဆံရေး

၁၅။ ဆွစ်ဇာလန်နှင့်မြန်မာနိုင်ငံတို့၏သံတမန်ဆက်သွယ်ရေးသည် ၁၉၅၇ ခုနှစ်တွင် စတင်ခဲ့သည်။ ၂၀၁၂ ခုနှစ်၊ အောက်တိုဘာလတွင် ဆွစ်ဇာလန်သည် ကမ္ဘာတစ်ဝှမ်းရှိ ၎င်းတို့သံရုံးများအနက် အကြီးဆုံးသံရုံးအား ရန်ကုန်မြို့တွင်ဖွင့်လှစ်ခဲ့ပြီး ဆွစ်- မြန်မာ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေးမဟာဗျူဟာစီမံကိန်း(၂၀၁၃-၂၀၁၇) အားရေးဆွဲကာ ဖွံ့ဖြိုး တိုးတက်ရေး၊ နိုင်ငံရေးနှင့်စီးပွားရေးဆိုင်ရာပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုများ စတင်ခဲ့ သည်။

၁၆။ The Swiss Development Cooperation Agency ၏ လူသားချင်းစာနာ ထောက်ထားမှုဆိုင်ရာအကူအညီအား ၁၉၉၄ ခုနှစ်တွင်စတင်ခဲ့ပြီး ပူးပေါင်းဆောင်ရွက် မှုမဟာဗျူဟာစီမံကိန်းအရ အောက်နယ်ပယ် (၄) ရပ်တွင် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုများ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည်-

- (က) အလုပ်အကိုင်နှင့်အသက်မွေးဝမ်းကျောင်းပညာရေး၊
- (ခ) စိုက်ပျိုးရေးနှင့်အစားအသောက်လုံခြုံရေး၊
- (ဂ) ကျန်းမာရေး၊ လူမှုဝန်ဆောင်မှုနှင့် ဒေသန္တရအုပ်ချုပ်ရေး၊
- (ဃ) ငြိမ်းချမ်းရေးတည်ဆောက်မှု၊ဒီမိုကရေစီဖော်ဆောင်မှုနှင့် လူ့အခွင့်အရေး၊

၁၇။ ၂၀၁၂ ခုနှစ်တွင် ဆွစ်ဇာလန်သည် မြန်မာနိုင်ငံအပေါ်စီးပွားရေးပိတ်ဆို့မှုများအား ရုတ်သိမ်းပေးခဲ့ပြီး ကုန်သွယ်ရေးဆိုင်ရာတိုးမြှင့်မှုများဆောင်ရွက်ခဲ့ရာ ၂၀၁၇ ခုနှစ်တွင် ဆွစ်ဇာလန်နိုင်ငံမှမြန်မာနိုင်ငံသို့ ပို့ကုန်တန်ဖိုး ဆွစ်ဖရန်ငွေ ၂၅ သန်း ရှိခဲ့ပြီး မြန်မာ နိုင်ငံမှ ဆွစ်ဇာလန်သို့ ပို့ကုန်တန်ဖိုး ဆွစ်ဖရန်ငွေ ၆၇ သန်းရှိလာခဲ့သည်။ မြန်မာ

နိုင်ငံမှ ပို့ကုန်များမှာ အထည်အလိပ်၊ ကျောက်မျက်ရတနာနှင့်တွင်းထွက်ပစ္စည်းများ  
ဖြစ်သည်။

ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ ဆွစ်ဇာလန်နိုင်ငံ သံအမတ်ကြီး

H.E. Mr. Tim Enderlin ၏ကိုယ်ရေးအကျဉ်း



Mr. Tim Enderlin ကို ၁၉၆၆ ခုနှစ်၊ နိုဝင်ဘာလတွင် Scuol မြို့၌ မွေးဖွားခဲ့ပြီး ဥပဒေဘွဲ့ကို ဇူးရစ်တက္ကသိုလ်မှ ရရှိခဲ့သည်။ ၁၉၉၄ ခုနှစ်မှ ၁၉၉၇ ခုနှစ်အထိ ဇူးရစ် ခရိုင်တရားရုံးတွင် တာဝန်ထမ်းဆောင်ခဲ့သည်။

၁၉၉၇ ခုနှစ်မှစတင်၍ ဆွစ်ဇာလန်နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာနတွင် ရာထူးအဆင့် ဆင့်နှင့် အစ္စလာမာဘတ်မြို့ရှိ ဆွစ်ဇာလန်သံရုံးတွင် သံရုံးဒုတိယအကြီးအကဲအဖြစ် လည်းကောင်း၊ ၂၀၁၁ ခုနှစ်မှ ၂၀၁၅ ခုနှစ်အထိ သမ္မတရေးရာနှင့် သံတမန်ရေးရာ ဦးစီးဌာန၏ အကြီးအကဲအဖြစ် သမ္မတ၏သံတမန်ရေးရာအကြံပေးနှင့် သံအမတ်ကြီး

အဖြစ်လည်းကောင်း တာဝန်ထမ်းဆောင်ခဲ့သည်။ ၂၀၁၅ ခုနှစ်၊ ဩဂုတ်လမှစ၍ ယနေ့ အထိ လာအိုနိုင်ငံအခြေစိုက် ဆွစ်ဇာလန်ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးနှင့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက် ရေးအေဂျင်စီ၊ မဲခေါင်အစီအစဉ်၏ဒေသဆိုင်ရာညွှန်ကြားရေးမှူးအဖြစ် တာဝန်ထမ်း ဆောင်လျက်ရှိသည်။

၎င်းသည် Rhaeto-Romanic ဂျာမန်၊ အင်္ဂလိပ်၊ ပြင်သစ်နှင့် အီတလီဘာသာ စကားများ တတ်ကျွမ်းသည်။ ၎င်းသည် အိမ်ထောင်ရှင်တစ်ဦးဖြစ်ပြီး ကလေးနှစ်ဦး ထွန်းကားသည်။